

Financial Stability Task Force in the Arab Countries
24th Meeting, September 07-08, 2026

الاجتماع الرابع والعشرون لفريق عمل الاستقرار المالي في الدول العربية
08-07 سبتمبر 2026

Monday, September 7 th , 2026		
09:00 – 09:15	Opening Remarks: - Welcoming Remarks by the AMF's Director General & Chairman of the Board. - Welcoming Remarks by the Chairman of the meeting – Palestinian Monetary Authority. - Group Photo	الكلمات الافتتاحية: - كلمة ترحيبية من سعادة المدير العام رئيس مجلس الإدارة - صندوق النقد العربي. - كلمة رئيس الاجتماع - سلطة النقد الفلسطينية. - صورة جماعية
09:15 - 10:30	الجلسة الأولى (1st Session)	
	Discussion on the recent developments of financial stability in Arab countries and procedures that have been implemented to preserve financial stability during the elevated geopolitical risks.	مناقشة مستجدات الاستقرار المالي في الدول العربية والإجراءات التي تم اتخاذها للحفاظ على الاستقرار المالي في ظل المخاطر الجيوسياسية المتزايدة.
10:30 - 11:00	Coffee Break	
11:00 - 12:30	الجلسة الثانية (2nd Session)	
	- Applying AI in Financial sector: risks and mitigation tools - Arab Monetary Fund (20 Min). - Risk management framework for AI governance and responsible deployment in financial institutions - The Hong Kong Monetary Authority (HKMA) (20 Min) - Working paper - Implications of Artificial Intelligence for Financial Stability - Central Bank of UAE (20 Min).	- اعتماد الذكاء الاصطناعي في القطاع المالي: المخاطر وأدوات التحوط - صندوق النقد العربي (20 دقيقة). - إطار إدارة المخاطر لحوكمة الذكاء الاصطناعي والتطبيق المسؤول في المؤسسات المالية - سلطة النقد في هونغ كونج (20 دقيقة). - ورقة عمل - أثر الذكاء الاصطناعي على الاستقرار المالي - مصرف الامارات العربية المتحدة المركزي (20 دقيقة).

	○ Regulatory Framework for AI and Cybersecurity in Jordan's Banking Sector and its Role in Financial Stability – Central Bank of Jordan (15 Min). ○ Binding Artificial Intelligence regulatory framework and supervisory requirements for the financial sector - Qatar Central Bank (15 Min).	○ الإطار التنظيمي لاستخدام الذكاء الاصطناعي والأمن السيبراني في القطاع المصرفي الأردني ودوره في الاستقرار المالي - البنك المركزي الأردني (15 دقيقة). ○ الإطار التنظيمي الملزم للذكاء الاصطناعي والمتطلبات الرقابية في القطاع المالي - مصرف قطر المركزي (15 دقيقة).
12:30 – 13:30	الجلسة الثالثة (3rd Session)	
	○ Enhancing the Resilience of Non-Bank Financial Intermediation: Addressing Leverage and Liquidity Risk – FSI (15 Min). The recent activities of the Financial Stability Institute - FSI (5 Min). Questions and discussions (10 Min) ○ The development of NBFi in Saudi Arabia and its Implications on Financial Stability - SAMA (15 Min). ○ Working paper - Managing capital flows and macroprudential tools to protect the financial system from external shocks and global market volatility – Central Bank of Egypt (15 Min).	○ تعزيز صلابة القطاع المالي غير المصرفي (NBFi) والحد من الرافعة المالية ومخاطر السيولة - معهد الاستقرار المالي (15 دقيقة). آخر التطورات المتعلقة بأنشطة معهد الاستقرار المالي - معهد الاستقرار المالي (5 دقائق). أسئلة ونقاشات (10 دقائق) ○ تطور القطاع المالي غير المصرفي في السعودية وتأثيره على الاستقرار المالي - البنك المركزي السعودي (15 دقيقة). ○ ورقة عمل - إدارة تدفقات رؤوس الأموال وأدوات التحوط الكلي لحماية النظام المالي من الصدمات الخارجية وتقلبات الاسواق العالمية - البنك المركزي المصري (15 دقيقة).
13:30 – 14:30	Lunch	دعوة غداء
End of Day 1		نهاية اليوم الأول

Tuesday, September 8th, 2026

09:00 – 11:00	الجلسة الرابعة (4 th Session)	
	- Strengthening Bank Stress Testing Frameworks for Financial Stability: applying BCBS Stress Testing Principles and Integrating Emerging Risks – BCBS (15 Min) - The recent activities of the Basel Committee on Banking supervision- BCBS (5 Min). - Questions and discussions (10 Min) - Financial stability review, with a focus on systemic risks, geopolitical tensions, and banking sector resilience - Deutsche Bundesbank (30 Min). - Impact of Basel III Implementation on Capital, Liquidity and Resilience of Kuwait's Banking Sector – Central Bank of Kuwait (20 Min). - Diagnosing Systemic Risks in Iraq's Financial Sector- Central Bank of Iraq (20 Min). - Assessing the Resilience of Morocco's Financial System and Systemic Risks - Banque Al Maghrib (20 Min)	- تعزيز أطر اختبارات الضغط المصرفية للاستقرار المالي وفق مبادئ لجنة بازل لاختبارات الضغط - لجنة بازل للرقابة المصرفية (15 دقيقة). - آخر التطورات المتعلقة بأنشطة لجنة بازل للرقابة المصرفية - لجنة بازل للرقابة المصرفية (5 دقائق). - أسئلة ونقاشات (10 دقائق) - مراجعة الاستقرار المالي، مع التركيز على المخاطر النظامية والتوترات الجيوسياسية وصلابة القطاع المصرفي - البنك المركزي الألماني (30 دقيقة). - أثر تطبيق معايير بازل III على رأس المال والسيولة وصلابة القطاع المصرفي في دولة الكويت - البنك المركزي الكويتي (20 دقيقة). - تشخيص المخاطر النظامية في القطاع المالي العراقي - البنك المركزي العراقي (20 دقيقة). - تقييم صلابة النظام المالي المغربي والمخاطر النظامية - بنك المغرب (20 دقيقة)
11:00 – 11:30	Coffee Break	
11:30 – 12:30	الجلسة الخامسة (5 th Session)	
	- Working paper - the impact of Oil price fluctuations on financial stability – Central Bank of Libya (20 Min). - Role of the Banking Supervision Commission in Implementing Banking Secrecy Amendments and Bank Resolution Law: Implications for Financial Stability – Banking Supervision Commission of Lebanon (20 Min). - Managing Credit Risk and Rising NPLs amid Weak Credit Growth and Higher Sovereign Exposure – Central Bank of Tunisia (20 Min).	- ورقة عمل - تقلبات أسعار النفط وأثرها على الاستقرار المالي - مصرف ليبيا المركزي (20 دقيقة). - دور لجنة الرقابة على المصارف في تطبيق تعديلات سرية المصارف وقانون حل البنوك وتأثيرهما على الاستقرار المالي - لجنة الرقابة على المصارف في لبنان (20 دقيقة). - إدارة مخاطر الائتمان والقروض المتعثرة في ظل تباطؤ النشاط الائتماني وزيادة الانكشاف على القطاع العام - البنك المركزي التونسي

		(20 دقيقة).
12:30– 13:30	الجلسة الختامية (Final Session)	
	○ Discussion on the preparation of the Financial Stability Report 2026 and 2027 - AMF (45 Min). ○ Discussing the meeting questionnaire, and next meeting agenda - AMF (15 Min).	○ مناقشة تحضيرات تقرير الاستقرار المالي 2026 و2027 - صندوق النقد العربي (45 دقيقة). ○ مناقشة الردود على استبيان الاجتماع، وتقديم برنامج عمل الفريق للاجتماع القادم - صندوق النقد العربي (15 دقيقة).
13:30 – 14:30	Lunch	دعوة غداء
End of Day 2		نهاية اليوم الثاني